
Z Á P I S N I C A 

Z Verejného zhromaždenia občanov konaného dňa 28.03.2025 

v sále Kultúrneho domu v Horovciach 

 

       Obecné zastupiteľstvo Horovce zvolalo verejné zhromaždenie  občanov obce Horovce 

v zmysle  § 11 b Zákona 369/1990 o obecnom zriadení  

 

 

Prítomí :   občania podľa prezenčnej listiny:  30 

 

Poslanci :  prítomní podľa  prezenčnej listiny:  5 

 

Poslanci  - neprítomní:     2 

 

 

 
 

Program Verejného zhromaždenia: 

 

1. Otvorenie 

2. Realizácie rekonštrukcie obecných ciest v mesiaci Apríl 2025 

  *  komplexné informácie o rekonštrukcii 

  * možnosť úpravy vjazdov 

  * opatrenia za účelom  zvýšenia bezpečnosti na obecných cestách 

3. Plánované investície a zámery obce Horovce  

4. Rôzne 

5. Diskusia 

6. Záver   
 

 

 

K bodu 1: 

      Verejné zhromaždenie občanov obce, bolo zvolané na podnet poslancov, písomnou 

pozvánkou pre obyvateľov vyvesenou na úradnej tabuli obce, umiestnenej pred obecným 

úradom obce, prostredníctvom obecného rozhlasu a webovej stránky obce. Zhromaždenie 

obyvateľov otvoril a rokovanie viedol starosta obce Erik Timko, ktorý  zúčastnených privítal 

a oboznámil s programom, zároveň podotkol, že pri  tak dôležitej téme  je dosť malá účasť  

občanov, ale že verí, že  informácie, ktoré odznejú na tomto Verejnom  zhromaždení sa 

dostanú  postupne aj k tým občanom, ktorí  sa Verejného zhromaždenia nezúčastnili.  

 

K bodu: 2 

    Na rekonštrukciu ciest v rámci okresu Michalovce, bola obci Horovce poskytnutá dotácia 

cez 200 000 Eur, ktorú dostalo len 5 obcí  medzi nimi  aj naša obec. Komplexnosť informácii 

spočíva v tom, že na tomto Verejnom zhromaždení  boli občania oboznámení o rozsahu 

rekonštrukcii ciest, ktorých 1. trasa bude začínať od  č.d. 147, (vrátane pred novým domom, 

ktorý sa stavia) až po č.d. 93,  druhá trasa  bude nasledovať od  č.d. 101 smerom k Materskej 

škole popri parku osloboditeľov k mostu  a napojenie na Tušickú križovatku, další úsek je  

užšia  cestička    spredu od Základnej školy ku bráničke ku kostolu a posledný úsek bude 

nasledovať od č.d.50 na ulici cintorínskej, ktorá sa bude rekonštruovať, ale z vlastných 



usporených finančných   prostriedkov, nakoľko táto časť nebola oprávneným výdavkom vo 

výzve. Táto rekonštrukcia zahŕňa aj rozšírenie komunikácii no nie vo veľkom rozsahu.   

 Bude sa týkať úsekov tam, kde sa schádza najviac áut, teda tam, kde    bude spĺnať  obecná 

komunikácia šírkové pásmo na prejazd dvoch  vedľa seba vozidiel, na ktoré je normou 

stanovené 5m.   

   K cestám pribudne  z oboch strán, kde situácia povoľuje, prisypanie krajníc kamenivom, 

ktoré bude mať funkciu  udržateľnosti pevnosti krajnice a zabezpečí odvodnenie vozovky. 

Cesty boli realizované ešte v 70. rokoch a boli robené starou metódou a nedajú sa frézovať. 

Vozovka sa nebude znižovať, ale sa bude  navyšovať. 

 

Pri realizácii rekonštrucii ciest, bude možné záujemcom  upraviť zaasfaltovať aj ich výjazdy. 

Zhotoviteľ bude ustretový  vyjazd zaasfaltuje, len je potrebné, aby si záujemcovia pripravili 

podložie na vlastné náklady. 

Cena  za 5 cm hrúbku jedného m² aj s prácou bude  20 €. 

Záujemcovia sa môžu hlásiť na Obecnom úrade čím skôr do Veľkej noci nakoľko po Veľkej 

noci  by mali začať práce na ostro. 

 

   Starosta obce ďalej pripomenul, že bolo ťažké vybaviť financovanie týchto ciest, a apeloval 

s poslancami na  opatrenia, ktoré by mali zabezpečiť trvácnosť  technického stavu týchto 

ciest, a v druhom rade, aby si každý nejakým spôsobom vstúpil do svedomia čo sa týka 

bezpečnosti prejazdu týmito cestami. 

 

1.   Opatrenie  udržania technického stavu ciest  je, aby každý pristupoval k ceste tak, ako 

keby bola jeho vlastná, cesta sa nemôže ničiť  zvedeným dažďovým zvodom na krajnicu,ktorá 

je v blízkosti pri ceste.  

 

2.  Opatrenie udržania technického stavu ciest, je  aj dlhodobé parkovanie áut  na krajnici v 

dlhšom čase (deň,noc) kedy dochádza k namáhaniu krajnice. 

 

Zvýšenie bezpečnosti  je aj o rýchlosti  maximalná povolená rýchlosť prejazdu motorových 

vozidiel  v celej obci je 30, čo je aj označené dopravnou značkou Zona 30. Taktiež na 

krajnici, ktorá je ochranným pásmom vozovky nemôžu byť poukladané kamene čím sa 

zvyšuje nebezpečie. 

 

  Starosta obce dodal, že ako sa k tomu občania postavia, taká bude aj bezpečnosť na cestách. 

A tento bod  zakončil  myšlienkou, že obec má kompetencie v spolupráci  s Policajným 

zborom  riešiť pokuty systémom dohľad  nad týmito udržiavaniami, ale verí že k tomuto 

dochádzať nebude.  

  

 

K bodu: 3 

 

Starosta obce informoval o plánovaných investíciách  a zámeroch obce Horovce, kde 

prizvukoval , že ak vyjde výzva na získanie finacií a je učelovo viazaná  znamená to, že sa 

môže použiť len na účel, na ktorý bola určená. 

Obec sa  plánuje uchádzať 

    



1. Modernizáciu amfiteátra v obci  – prestrešenie dreveného amfiteátra, vybúranie starého 

dreveného pódia, poklad betónovej dlažby a lavičiek pre divákov. 

  

2. Výstavba multifunkčného ihriska –  obec nemá postačujúcu športovú infraštruktúru a  

tak výstavba ihriska prospeje zdraviu  nielen mládeži, ale aj  občanom.  

 

    3. Zníženie energetickej náročnosti budovy Kultúrného domu v Horovciach s prioritou 

modernizáciou vnútorného prostredia. Ide nielen o zníženie  energetickej náročnosti budovy, 

ale hlavne  o to,  aby sme si túto budovu vedeli nielen udržať, ale aj zmodernizovať 

nedostatky ako  klimatizáciu,rekuperáciu, dlažbu a dvere. 

 

   Obec aj naďalej bude hľadať možnosti financovania na výstavbu novej  časti cintorína, 

dokončenie rekonštrukcie verejného osvetlenia a aj iné investície, ktoré sú potrebné  v našej 

obci. 

 

 

4.  Rôzne 

 

 Obec ma dlhodobý plán – zámer na utvorenie nových ucelných pozemkov za účelom 

výstavby nových rodinných domov s cieľom postupného nárastu počtu obyvateľov v našej 

obci.  

Starosta obce ešte spomenul, že obec poskytuje služby vo veľkom rozsahu  a to služby 

traktorom orby, kultivatorovanie, grúberovanie, šorikovanie, mulčovanie, jarný zber konárov 

čo v okolitých obciach nie je štandartom a vôbec sa nevykonávajú. 

 

K bodu 5:  

Pán  P...č  

 Ako to  bude  s prejazdnosťou ulíc počas rekonštrukcie ciest a kedy sa začne 

rekonštrukcia? 

 Počas rekonštrukcie ciest bude  prejazdnosť včas vyhlásená a zabezpečená, rekonštrukčné 

práce sa začnú ihneď po Veľkej noci. 

 

Pán D..k 

Odkedy mame na našej strane opravené cesty s násypom na boku veľmi zle sa vykonáva 

kosba! 

Dotaz posunieme zhotoviteľovi. 

 

 

Pán Š....a  

 Kto  rieši dopravne značenie v obci? Nevyužíva sa pravidlo  pravej ruky 

Dopravné značenie v obci rieši obec. Ak budú urobené nové cesty  vtedy sa pozve  dopravný 

inšpektorát a bude  poriešené po novom aj dopravné značenie v obci. 

Kde bude umiestnené multifunkčné ihrisko? 

Pri Kultúrnom dome smerom ku Jednote 

 

Pán K...a 

Občas mi utečie pes, ktorý je začipovaný  poočkovaný – originál  

Voľne túlajúcich psov je pomerne dosť, no nemajú sa pohybovať po verejných 

priestranstvách ani ohrozovať zdravie občanov. Odchyt psov sa vykonáva odchytovou 



spoločnosťou  jeden výjazd teda  odchyt jedného psa stojí 150 Eur. Bolo by dobre snažiť sa 

preto, aby pes neutekal. 

 

Pán  Š....a 

Ako je to s podvrtávkou na našej ulici, pretože pre nových obyvateľov nie je možná?  

 Ak na tejto ulici nastane situácia s podvrtávkou, budeme snažiť nájsť riešenia a spôsoby tejto 

situácie.  

 

Pán S...k 

 Kedy bude osvetlenie pri Kultúrnom dome? 

  Ak bude mať obec dostatok finančných prostriedkov samozrejme bude zabezpečené aj 

osvetlenie pri Kultúrnom dome.  

 

Pán  Š....o 

 Na cintorínskej ulici je značka slepá ulica bolo by dobre, aby aj na našej ulici  bola 

značka slepá ulica 

Starosta obce znovu zdôraznil, že ak sa zrealizujú nové cesty,  vtedy sa privolá  dopravný 

inšpektorát a bude  poriešené po novom aj dopravné značenie v obci. 

 

 Poslanec T---a 

Ako do bude s poklopami kanalizácie pri rekonštrukcii ciest? 

  Poklopy sa budú dvíhať a dávať znovu naspäť. Bude to vykonávať odporučená firma takže 

by to malo byť vykonané bez závad tak ako to má byť. 

 

K bodu 4: 

 

 V závere  starosta obce požiadal občanov o  zhovievavosť, ústretovosť a zároveň o 

pochopenie a akceptovanie situácie   súvisiacej s predmetnou rekonštrukciou ciest. 

  

Starosta obce a poslanci  všetkým zúčastneným poďakovali za účasť a  o 20:35 hodine 

Verejné zhromaždenie občanov  ukončili.  

 

V Horovciach 28.03.2025 

 

 

Zapísala:  J. Kendžurová 

  

 

                                                 

 


